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Inspraak 30 mei 2023 door Martin Oldenhof namens LTO afdeling Noord Oost Twente 

 

Beste Raads- en Commissieleden, 

Mijn naam is Martin Oldenhof en ik ben agrarisch ondernemer in de gemeente Losser en 

voorzitter van LTO Noord afdeling Noord Oost Twente. 

LTO Noord afdeling Noord Oost Twente is een proactieve belangenbehartiger voor ruim 550 

agrarische ondernemers uit Noord Oost Twente waaronder ook de leden van de gemeente 

Losser vallen. Wij maken dankbaar gebruik van de mogelijkheid tot inspreken. 

Wij stellen het als afdeling op prijs dat u ons standpunt mee wilt nemen in het maken van een 

juiste afweging inzake de ambities die u benoemt in uw actualisatie Herziening 

zoneveldenbeleid "Ontwikkelingsmogelijkheden grootschalige 

zonnevelden in Noordoost Twente zonnevelden. Er ligt een grote uitdaging voor ons allen om 

de CO2 uitstoot terug te dringen. Daar zijn we allen voor aan zet. 

Als LTO afdeling hebben wij ons al eerder laten horen bij u over het realiseren van 

zonnevelden. 

Wij blijven ons verzetten ons tegen de ontwikkeling van zonnevelden in het Noord Oost 

Twente. Deze projecten op waardevolle landbouwgrond zijn voor ons volstrekt onacceptabel.  

 

Zo als u allen weet komt er veel op het buitengebied af in het kader van de PPLG. De regio 

Twente en met name Noord Oost Twente zal hard geraakt worden hierdoor. Als agrarische 

sector wordt grond steeds belangrijker om het voortbestaan van een agrarisch bedrijf te 

waarborgen. Ook wordt er nog steeds gekeken naar kringlooplandbouw, 

bodemvruchtbaarheid en biodiversiteit te verbeteren. En niet te vergeten natuurdoelen! Met 

als hoofdmoot stikstof. En de KRW komt er ook nog aan! Zon op grond heeft al aangetoond 

dat het ten koste gaat van de bodemvruchtbaarheid. Er zijn zonnepanelen op dijken (in 

proefopstelling voortijdig) verwijderd! U zegt in uw herziening; “Goede landbouwgrond 

wordt daarbij ontzien.” Gezien het grondgebruik in de toekomst van Losser / Noord Oost 

Twente in het kader van de PPLG die loopt is alle grond goede landbouwgrond! 

 

Losser heeft al veel gedaan op gebied van zonnevelden, gezien de tabel doen we het al goed 

in Noord Oost Twente en lopen we vooruit richting 2050 als gemeente Losser maar op wind 

nog niet. Maar hoe zeker zijn jullie er van dat de andere gemeenten ook hun plichten 

nakomen? Of moet de gemeente Losser nog meer gaan doen als een andere gemeente 



verzaakt m.b.t. energie opwek uit zon? Als LTO hopen wij van niet. En laten we ook kijken 

naar nieuwe ontwikkelingen zoals opslag van energie opgewekt uit zon. Je hoort en leest de 

laatste tijd steeds vaker dat men de omvormers op bepaalde uren op de dag uitzet omdat de 

vraag naar energie niet groot genoeg is. (negatieve energieprijs) We hebben in Nederland al 

een opwekpiek van zonne-energie. 

Ook heeft u het over cable-pooling (zelfde kabel gebruiken voor het zonneveld en de 

windturbines voor de aansluiting op het elektriciteitsnet). In Noord Oost Twente is het al 

voorgekomen dat daken van agrarische bedrijven geen stroom konden leveren met als 

argument dat het elektriciteitsnet vol zat. Mocht het zo zijn dat er toch een zonneveld komt of 

windmolens en er daarvoor een andere elektriciteitskabel nodig is zorg dan dat ook staldaken 

hierop kunnen leveren! Verzacht dan alle pijn! 

 

Wind, ik heb er al iets over gezegd. Ook al gaat het hier om het zonneveldenbeleid, toch wil 

ik graag van de mogelijkheid gebruik maken om ook even kort in te gaan op windenergie. 

Bij windenergie wordt bijna altijd gesproken over grote windmolens zoals wij die al zien 

staan over de grens met Duitsland. 1 zo’n grote molen staat ongeveer gelijk aan 14 ha 

zonneveld. Als LTO begrijpen wij de weerstand tegen die grote molens ook wel. De voors en 

tegens worden steeds harder gespeelt wat de samenleving niet ten goede komt. Het grote 

voordeel is 1 grote windmolen staat ongeveer gelijk aan 14 ha landbouwgrond. En wind is er 

ook ’s nachts de zon alleen overdag. Maar waarom wordt er alleen gesproken over de grote 

windmolens. De kleine windmolens en andere windturbines om energie op te wekken worden 

naar ons inzien in deze discussie compleet vergeten. En is ook in de RES 1.0 onderbelicht 

gebleven. Ieder bedrijf energie neutraal is er weer een extra. En vele kleintjes maken ook een 

grote hoeveelheid. Windmolens met een as-hoogte van 35 meter kunnen in Noord Oost 

Twente ook al rendabel zijn. Innovatie op gebied van wind loopt nog steeds door. En dan 

hebben we ook nog altijd de titel Landschap Noord Oost Twente. De titel levert ons niks op 

behalve stilstand op gebied van energie uit wind. 

 

Wat kunnen we nog meer als agrarische sector in Losser / Noord Oost Twente? Wij hebben 

veel dieren en daardoor een grote potentie om gas op te wekken. Is het niet mogelijk om te 

regelen dat Losser / Noord Oost Twente minder elektriciteit gaat opwekken en meer biogas. 

Dan besparen we ons coulissen-landschap qua zonnevelden en windmolens en kunnen we 

toch voldoen aan alle opgaven. Laten wij ons daar samen ook hard voor maken! 

 



Er komen nog veel innovaties aan en we moeten ook ruimer gaan denken. Als we dat doen 

dan hoeven we geen waardevolle landbouwgrond op te offeren en blijft het coulissen-

landschap ook behouden. 

We denken graag mee in de stappen die we nu moeten en kunnen zetten in de energietransitie.  

Maar zonnevelden op landbouwgrond zijn voor ons met deze herziening nog steeds volstrekt 

onacceptabel.  

 

Dank voor uw aandacht. 


